
Foretræde for Miljø- og Fødevareudvalget 

  

Jeg har, med bekymring, fulgt debatten om indskrænkning av borgernes muligheder at få en lokal 
beslutning om digeanlæg prøvet og anmoder af den anledning at få foretræde for udvalget. 

Udover hvad på det seneste fremkommet i forskellige massemedier har jeg nu også noteret mig 
ministerens pressemeddelelse:https://mfvm.dk/nyheder/nyhed/nyhed/lovaendring-skal-bane-vej-for-
stoerre-kystbeskyttelsesprojekter/ 

Selv om det tilsyneladende de facto drejer sig om en særlov [ændring af gældende ret] for at 
benificere Jyllinge Nordmark kan det dog ikke udelukkes at indskrænkningen kan have en 
afsmittende uhensigtsmæssig effekt, f eks i forhold til borgernes erhvervede rettigheder.  

Brugen af værdiladede tillægsord i pressemeddelelsen kan hertil understrege risikoen for at så kan 
blive tilfældet - om ikke andet med tiden. 

Endvidere har jeg noteret mig den aktuelle stemmeaftalen af 17. december 2019: 
https://mfvm.dk/fileadmin/user_upload/MFVM/Stemmeaftale_om_aendring_af_KYBL.pdf 

Selv om denne, i hovedsag, måske emmer af soberhed kan der ikke helt udelukkes at den dels 
muligvis kan komme i karambolage med retssikker heden og dels kunne udvikles til en glidebane 
der åbner ladeporten til en, måske utilsigtet, afsmittende effekt. 

Det korte af det lange er således at jeg, som både borger og grundejer, vil anmode om foretræde for 
udvalget i forhold til dette emne 

Med venlig hilsen 

Johan Gaunitz 
 
Strandengen 26 

Kulhuse 

3630  Jægerspris 

Miljø- og Fødevareudvalget 2019-20
MOF Alm.del -  Bilag 240

Offentligt

https://mfvm.dk/nyheder/nyhed/nyhed/lovaendring-skal-bane-vej-for-stoerre-kystbeskyttelsesprojekter/
https://mfvm.dk/nyheder/nyhed/nyhed/lovaendring-skal-bane-vej-for-stoerre-kystbeskyttelsesprojekter/
https://mfvm.dk/fileadmin/user_upload/MFVM/Stemmeaftale_om_aendring_af_KYBL.pdf

